
علمی و آموزشی4

بررسی افت تحصیلی دانش آموزان 
گروه علمی و آموزشــی- معاون حقوقی و امور مجلس وزیر آموزش و 
پرورش با اشــاره به اینکه اجلاس امســال مدیران و روسای آموزش و پرورش 
کشور ۱۰ موضوع در حوزه آموزش و پرورش را بررسی می کند، گفت: تقویت 
مدارس دولتی از جمله موضوعاتی است که در اجلاس امسال بحث خواهد شد 
چراکه به دنبال ارائه برنامه مدون و بسته جامع در این حوزه هستیم تا دغدغه افت 
تحصیلی دانش آموان در قالب این برنامه بررسی شود.احمد لاشکی در نشست 
خبری سی و هفتمین اجلاس مدیران و روسای آموزش و پرورش کشور، اظهار 
کرد: یکی از کارگروه های ده گانه امسال کارگروه تقویت مدارس دولتی است.

وی ادامــه داد: باید برای تقویت مــدارس دولتی راهکاری پیدا کنیم، اینکه آیا 
مدارس سمپاد، شاهد، هیات امنایی و نمونه دولتی در این قالب می آیند یا خیر؟. 
اینها بررســی می شود. از حدود ۱۶ میلیون دانش آموز، ۴ میلیون دانش آموز در 
مــدارس خاص و غیر دولتی و حدود ۱۲ میلیون دانش آموز در مدارس دولتی 

هستند، از این رو مدارس دولتی برایمان مهم و دغدغه ما است.
رئیس ســتاد مرکزی اجلاس مدیران و روسای آموزش و پرورش کشور، 
تاکید کرد: بدنبال ارائه برنامه مدون و بسته جامع در حوزه تقویت مدارس دولتی 

هستیم تا دغدغه افت تحصیلی دانش آموز در این قالب بررسی شود.
بــه گفته معــاون حقوقی و امور مجلس وزیر آموزش و پرورش ســی و 
هفتمین اجلاس مدیران و روسای آموزش و پرورش کشور، امسال طی سه روز 
از چهارشنبه ۲۵ مرداد تا جمعه ۲۷ مرداد به صورت حضوری و برخط برگزار 
می شود. همچنین لاشکی این را هم گفت که در اجلاس امسال، برای اولین بار 

مشاور امور زنان و خانواده استان ها تماما درجلسات حضور دارند.

تراشه ای که جایگزین کلیدها و رمز عبورهای شما می شود!

گــروه علمی و آموزشــی- 
طراحی فضای داخلــی کابین را باید 
جز نقــاط قوت کیا کی3 منظور کنیم. 
محیطی ســاده که با توجه به حضور 
فناورانه هــا و طراحی متفاوت فرمان 
کاملا دلچســب و راضی کننده به نظر 

می رسد.
کیا به تازگی از ســدان کوچک 
خود برای بــازار مکزیک با نام کی3 
)K3( رونمایی کرده است که البته فعلا 
اطلاعاتــی در رابطه با تصمیم کمپانی 
کــره ای برای عرضــه این خودرو در 

سایر بازارها منتشر نشده است.
کیا کی3 از منظر ابعاد بین سدان 
ریو و فورته قرار می گیرد. این خودرو 
برابر با ۴۵۴۵ میلیمتر در طول، توسعه 
یافته است. در رابطه با طراحی بدنه و 
به ویژه قســمت دماغه نیز در تصویر 
مشــاهده می کنید که از زبان طراحی 
جدید کیا استفاده می کند یعنی همان 

تایگر نــوز محبوب و همچنین چراغ 
های اصلی متصل در قسمت عقب.

در قسمت ســتون آخر و شیشه 
عقب، کیا کی3 براساس طراحی فست 
بک شــکل گرفته که البتــه جذابیت 
هــای این رویکرد بــه دلیل کم بودن 
طول خودرو مقداری بی اثر شــده اما 
به هر ترتیب برای یک سدان کوچک 

و اقتصادی نکته مثبتی محســوب می 
شود.

طراحی فضــای داخلی کابین را 
باید جز نقاط قــوت کیا کی3 منظور 
کنیم. محیطی ســاده که بــا توجه به 
حضور فناورانه ها و طراحی متفاوت 
فرمان کاملا دلچسب و راضی کننده به 

نظر می رسد.

دو نمایشــگر دیجیتال زیر قابی 
یکپارچــه قرار گرفته اند. نمایشــگر 
۱۰.3 اینچــی تنظیمــات سیســتم 
سرگرمی تصاویر با کیفیت قابل قبولی 
را ارائه می دهد. پشتیبانی از اپل کارپلی 
و اندروید اوتو بی سیم به عنوان آپشن 

استاندارد ارائه می شود.
در بخــش پیشــرانه دو تریم ۴ 
ســیلندر وجود خواهد داشت. نمونه 
۱.۶ لیتــری ۱۲۲ اســب بخــاری و 
دیگری تریــم ۲ لیتری جی تی-لاین 

با ۱۵۰ اسب بخار خروجی.
در بخش جعبه دنده برای موتور 
۱.۶ لیتری، مشتریان می توانند نمونه 
۶ سرعته دستی یا اتوماتیک را انتخاب 
کنند اما جی تی لاین فقط با ۶ ســرعته 

دستی ارائه می شود.
اطلاعات بیشــتر در رابطه با این 
خودرو طی روزهــای آتی اعلام می 

شود.

گــروه علمی و آموزشــی-
جوهرهــای جدیــد و اصطلاحــاً 
های تـِـک این امکان را فراهم می کنند 
که ال ای دی های منعطف و قابل نقاشی 

شدن را با یک خودکار بکشید.
اگرچــه ما هــر روزه بیشــتر و 
بیشتر در مورد لوازم الکترونیکی قابل 
انعطاف می شنویم، اما ساخت قطعات 
چنین دستگاه هایی چالش های بسیاری 
دارد. با این حال، اکنون دانشــمندان 
جوهرهایی ساخته اند که به هر کسی 
اجازه می دهد ال ای دی های منعطف و 
قابل کشش را با استفاده از خودکارهای 
 معمولــی روی ســطوح مختلــف 

بکشد.
این جوهرها در دانشگاه واشنگتن 
میزوری در سنت لوئیس توسط تیمی 
به سرپرستی پروفسور چوان وانگ و 
دانشجوی فارغ التحصیل جونی ژائو 

تولید شده اند.
دانشــمندان  ایــن،  از  پیــش 
جوهرهایــی ســاخته بودنــد کــه 
چاپگــر  طریــق  از  می توانســتند 
جوهرافشان برای تولید ال ای دی های 

منعطف استفاده شوند.
تطبیق این جوهرها برای استفاده 
در خودکارهــای توپی شــامل تنظیم 
ترَشــوندگی آنها )توانایی مایع برای 
حفظ تماس با ســطح جامد( و بهبود 

قابلیت نوشتن آنهاست.
باید  همچنیــن  پژوهشــگران 
توانایی آن را برای اعمال روی سطوح 
متخلخل یا فیبری مانند کاغذ یا پارچه، 
بدون ریزش جوهر یا مخلوط شدن با 

یکدیگر افزایش دهند.
ایــن جوهرهــا چگونه کار 

می کنند؟
معمــولا ال ای دی ها بــه نوعی 
به شــکل ســاندویچی کنار هم قرار 
می گیرنــد. آنها حداقل از ســه لایه 
تشکیل شده اند یک لایه آند، یک لایه 

تابشی و یک لایه کاتد. 
این سه جوهر درون یک خودکار 
به طور جداگانــه و بدون اختلاط بر 
روی دیگری اعمال می شــوند. یک 
جوهر شــامل پلیمرهای رسانا، یکی 
حاوی نانوســیم های فلــزی و یکی 
حاوی مواد بلوری)کریستالی( معروف 

به پروسکایت)perovskite( است.
ترکیــب انعطاف پذیــر و قابل 
کشــش ایــن جوهر هنگامــی که به 
جریان الکتریکی متصل می شود، قادر 
به انتشــار طیف گسترده ای از رنگ ها 

است.
وانگ می گویــد: ال ای دی های 
ارزان قیمت و قابل تنظیم، فرصت هایی 
را برای آموزش عملی، منســوجات 
زنده تر مانند لباس های دارای قابلیت 
نمایش رنگ و روشنایی یا کارت های 
تبریک و بســته بندی هوشــمند باز 

می کنند. 
وی افزود: یکی از حوزه هایی که 
ما واقعاً در مورد آن هیجان زده هستیم، 
کاربردهای پزشکی این فناوری است. 
ســاطع کننده ها و آشکارسازهای نور 
دست نویس، انعطاف پذیری بیشتری 
را بــرای بیمار در ایجاد حســگرهای 
زیست پزشکی پوشیدنی و بانداژهایی 
که می توانند آشکارســازهای نوری و 
ال ای دی فروسرخ را برای اندازه گیری 
اکسیژن خون یا تسریع بهبود زخم به 

خدمت بگیرند، ارائه می دهند.

کیا کی3 ؛ خودرو کره ای جدید تند و مکزیکی!

خودکاری که ال ای دی نقاشی می کند!

گــروه علمی و آموزشــی- 
حمیدرضــا حاجی بابایــی در کنگره 
معلمــان انقلاب اســلامی اظهار کرد: 
در هر موضوعی که بی توجهی شــده، 
مشکلات مربوط به آن را امروز می بینیم ، 
هر نســخه ای در آموزش و پرورش را 
می توان در سند تحول بنیادین بدست 

آورد.
وی افزود: هزار دانشجوی نخبه در 
دانشگاه فرهنگیان تحصیل می کنند، یک 
روز در یک دولتی این دانشگاه تعطیل 
می شود. کشــور ما در زمان انتخابات 
مانند یک تیم فوتبال عمل نمی کند، یک 
کشور داریم و ۲ تیم می خواهند مسابقه 
دهند، هرکدام می گویند من بازی خوبی 
را ارائه می دهم و در مجموع مردم از این 
مسابقه لذت می برند اما در انتخابات یکی 
می گوید من دروازه را تهدید می کنم و یا 
اصلا به داور اجازه دخالت نمی دهند که 

نتیجه این امر تعطیلی دانشگاه فرهنگیان 
می شــود و بعد می گویند چرا مجلس 

کاری انجام نمی دهد.
حاجی بابایی یادآور شد: بعضی ها 
میان دانشــگاه فرهنگیان و دانشــگاه 
دیگری که نتیجه آن ساخت آجر است، 
تفاوتی قائل نمی شوند. همه دانشگاه ها 
خوب هســتند اما هر کدام کار خاصی 
را انجام می دهند، 3۰ ســال اســت که 
دربــاره اهمیت نظــام تعلیم و تربیت 
صحبت می شــود، سال گذشته پلیس 
این اهمیت را متوجه شــد. سال ۸۸ هم 
این صحبت ها را گفتیم و در سند تحول 
بنیادین نســخه آن را پیچیدیم اما این 

نسخه را سوزاندند.
وی عنــوان کرد: مدرســه کانون 
فرهنگی محله است، یعنی مدرسه ای در 
سند تحول بنیادین شامل پیش دبستانی، 
ابتدایی، متوســطه اول و متوسطه دوم 
می شود. مدیر مدرسه، روحانی محله و 
غیره در مدرسه فعالیت می کنند و دانش 

آموزان را با خود به مسجد می برد، اینکه 
در مسجد بشینیم تا اینکه دانش آموزان 
خودشــان به آنجا بروند، نتیجه بخش 

نیست.
این نماینــده مجلس عنوان کرد: 
مدرسه به عنوان کانون فرهنگی محله 
باید استخر و سالن ورزشی داشته باشد 
و روزهای پنجشنبه والدین به مدرسه 
بیایند و در جریان امور باشــند تا پیوند 
مناســبی صورت گیرد و اینگونه سند 
تحول بنیادین یک نســخه شفا بخش 

است.
حاجــی بابایی افزود: دانشــگاه 
فرهنگیــان در دوره ای بــه دانشــجو 
معلمان حقــوق ندادند و اعلام کردند 
که این دانشگاه وضعیت مناسبی ندارد، 
مدتی تفکــری در نظام تعلیم و تربیت 
حاکم بود که بایــد آموزش و پرورش 
مانند آمریکای جنوبی خصوصی شود 
و به افراد کم درآمد برای تحصیل کوپن 
داده شــود، آنها می گفتند که باید همه 

بدنــه آموزش و پــرورش را به بخش 
خصوصــی واگذار کرد یعنی انســان 
سازی به بخش خصوصی و آجرسازی 

را در اختیار دولت بگذاریم.
وی با اشــاره بــه تصویب نظام 
رتبه بندی معلمــان در مجلس گفت: 
باید جایگاه معلم حفظ شــود، آنجایی 
معلم سقوط می کند که جایگاه آموزش 
و پــرورش از بین برود. مصوب کردن 
نظام رتبه بندی کاری بسیار دشوار بود.

حاجی بابایی اظهار کرد: در نظام 
تعلیم و تربیت رفع مشــکلات را باید 

از دولت طلب کرد نه از مجلس. ســال 
۱۴۰۱ در کمیسیون تلفیق و بودجه 3۰ 
هزار میلیــارد تومان به بودجه آموزش 
و پــرورش اضافه کردیــم که در طول 
دوران بی ســابقه بود. بنــده دولت به 
معنای عــام را می گویــم، دولت باید 
براساس فرمایشــات رهبری بداند که 

قله او آموزش و پرورش است.
وی ادامــه داد: گاهی به من انتقاد 
می شــود که چرا می گویــم آموزش و 
پــرورش با وزارت نفت ادغام شــود، 
منظور من این اســت که در حاکمیت، 

دولت مکلف است آموزش و پرورش، 
بهداشــت و امنیت شهروندان را تامین 
کند و اداره مابقی امور را به مردم بسپارد.
نباید از این سه امور کم بگذاریم و هزینه 
را صرف خودرو ســازی کنیم، خودرو 
سازی باید به بخش خصوصی واگذار 

شود.
ایــن نماینده مجلس افــزود: در 
کشور ما کمبود فکر وجود ندارد، همه 
امور دانسته انجام می شود یکی معتقد 
است مدرسه باید خصوصی و دیگری 
می گویــد دولتی باید اداره شــود و هر 

دو نتیجــه تفکر خود را می دانند و آنکه 
می گوید مدرســه باید خصوصی اداره 
شــود قصد دارد که مدارس را به حال 
خود رها کرد و اداره آن را به دوســتان و 

نزدیکان خود بسپارد.
حاجــی بابایی ادامه داد: فردی که 
دانشــگاه فرهنگیان را تعطیل می کند، 
دقیقــا می داند که چــه کاری را انجام 
می دهد. رهبر انقــلاب می فرمایند که 
تعداد دانشــجویان دانشگاه فرهنگیان 
باید حداقل ۲ برابر شــود و خود ایشان 
در دانشگاه فرهنگیان حضور یافتند و 
آنکه هم به دنبال تعطیلی دانشگاه است 

به درستی نظر رهبری را می داند.
وی اظهار کرد: ما باید ۱۵ میلیون 
دانش آموز را به درســتی تربیت کنیم 
و فقط معلم می تواند آنها را به درســتی 
پــرورش دهد، بنابراین باید عزتمندی 
معلــم را حفظ کرد تا دانش آموزان هم 
حرف هــای او را بپذیرند ،اکنون برای 

معلمان کم گذاشتیم.
ایــن نماینده مجلس شــورای 
اسلامی گفت: رهبر انقلاب فرموده اند 
مجلس نباید سقف بودجه که دولت به 
مجلس می دهد را افزایش دهد، دولت 
باید برنامه ریزی کند اما بودجه ها را میان 
دستگاه های مختلف تقسیم می کنند و 
هزینه زیــادی برای آموزش و پرورش 
باقی نمی ماند. اگر دولت بودجه آموزش 
و پــرورش را ســه برابر تعیین کند، در 
مجلس مخالفتی با این موضوع نیست.

حاجی بابایی افزود: حرف معلمان 
باید در جامعه گفته شــود، ما معلمان را 

بیشتر از سایر مشــاغل دوست داریم. 
اگر بخواهیم در این کشور امنیت داشته 
باشــیم، باید افــراد آگاه تربیت کنیم، 
بنابراین باید دانش آموزان را آگاه کنیم 
اما به جای رشــد دانش آموزان گاهی 
حصار دور آنها می کشیم، باید گام های 
بلندی برداشــته و برای این آگاه سازی 

هزینه کرد.
وی عنوان کرد: اکنون پیشــنهاد 
داریم کــه برای آبادانی مدرســه باید 
حداقــل 3۰ هــزار میلیــارد تومان در 
ســال تخصیص یابد و از این میان ۱۰ 
هزار میلیارد تومان آن خرج تجهیزات 
شــود چرا اکنون بسیاری از مدرسه ها 
تجهیزات ندارنــد. در کانون فرهنگی 
محله، مدیر مدرســه باید با شهردار و 
نهادها جلســات بگذارد اما در مواقعی 
فقط حال دانش آموزان را می پرســند و 
گزارش را به نهادهای دیگر می فرستند 
و ایــن در صورتی اســت که معلمان 
بهداشــت می توانند به حــال فرزندان 
رســیدگی کنند کار مدرســه ساختن 

جامعه است.
وی افــزود: گاهی مدام می گوییم 
بایــد انقلابی باشــیم و کیفیت را ارتقا 
دهیــم، در اینجا اول باید انقلابی بودن 
را معنا کنیم بطور مثال انقلابی شــهید 
سلیمانی اســت چرا که هر چه داشته 
فدای انقلاب و مردم کرده است و برای 
خودش چیزی نخواســته است. وقتی 
می گوییم کیفیت کتاب را بالا ببریم، باید 
به روز رسانی کنیم و گفتمان ما با دانش 

آموزان منطبق شود.

گروه علمی و آموزشــی- یک 
تراشه جدید ابداع شده است که با کاشت 
زیر پوست می تواند جایگزین کلیدها و 
رمزهای عبور فیزیکی و دیجیتالی شود و 
از اطلاعات و دارایی های افراد به خوبی 

محافظت کند.
یــک مهندس نرم افزار به نام میانا 
وینــدال)Miana Windall( حدود 

۲۵ تراشــه زیر پوســت خود دارد که 
از آهنرباها تا فناوری RFID)ســامانه 
بازشناســی با امواج رادیویی( را شامل 
می شــود. وی می گوید ممکن اســت 
گاهی اوقات پوست شما را اذیت کند، 
اما در بیشتر موارد، آنها واقعاً قابل توجه 

نیستند.
وینــدال در کنفرانــس امنیتــی 

DEF CON در مــورد اینکه چگونه 
به این کاشت تراشه ها علاقه مند شده و 
تجربه اش در برنامه نویسی آن ها برای 
استفاده شــخصی، مانند اسکن کردن 
درب ســاختمان اداری محل کار سابق 

خود صحبت کرد.
فنــاوری RFID از فناوری قابل 
اسکن مانند کارت های مترو یا پرداخت 
در لحظه پشتیبانی می کند. این فناوری 
نسبتا ساده برای اولین بار در دهه ۱۹۷۰ 
ابداع شد. ویندال می گوید با این وجود، 
تراشه های قابل کاشت RFID هنوز به 
پتانسیل کامل خود نرسیده اند و هنوز هم 
برای بسیاری از مردم یک حقه و فریب 
محسوب می شوند. اما اگر می خواهید 
به خوبی از اطلاعات و دارایی های خود 
حفاظت کنید، می توانید تراشه مناسبی 
را زیر پوســت خود بکارید که همیشه 
همراه شماست و کسی نمی تواند آن را 

از شما بدزدد.

 Amal(گرافســترا عمــل 
Graafstra( بنیان گذار خدمات هک 
 Dangerous زیستی و کاشت تراشه
Things می گوید: آنها جادویی نیستند. 
ایمپلنت هــای تراشــه مانند فیلم های 
هالیوودی کار نمی کنند. آنها زمانی که 
هیچ خوانشگری در نزدیکی شان نباشد، 

فعال نمی شوند.
این بدان معناست که دامنه استفاده 
از ایمپلنت های RFID هنوز بســیار 
محدود اســت و محدود به استفاده به 
جای سوئیچ خودرو و کلید خانه و چند 

کاربرد دیگر می شود.
گرافســترا می گوید: وقتی ما یک 
فرستنده را می فروشــیم، یک کلید را 
می فروشــیم اما قفل را نه. کاربر برای 
ســاختن قفل باید اطلاعات فنی داشته 
باشد.دانستن این نکته مفید است که قبل 
از کاشت یک تراشه، باید تحقیقات خود 
را انجام دهید و مطمئن شــوید که قبل 

از جراحی دقیقا چه چیزی می خواهید. 
اگرچــه خود میانا ویندال می گوید زیر 
پوست خود چند تراشه غیر فعال دارد 

که وجودشان بی خطر است.
شرکت ها اکنون به دنبال راه هایی 
برای استفاده از ایمپلنت های RFID به 

عنوان ابزار امنیتی هستند.
از آنجایــی که احراز هویت برای 
جلوگیــری از دسترســی غیرمجاز به 
حســاب های کاربری اهمیت بیشتری 
یافته اســت، این ایمپلنت ها می توانند 

برای این امر نیز استفاده شوند.
در حالی که شــرکت ها به دنبال 
جایگزینــی احراز هویت دو مرحله ای 
بــا کلیدهای عبور هســتند، قرار دادن 
این تراشه ها زیر پوست می تواند کمک 

شایانی به این امر کند.
به گفته گرفسترا، به جای یک کلید 
سخت افزاری که ممکن است گم شود 
یا استفاده از تأیید پیام متنی که می تواند 

دزدیده شود، می توان رمز عبور را روی 
یک تراشــه ایمپلنتی بارگذاری کرد که 

می تواند هویت کاربر را تأیید کند.
گفتنــی اســت کــه در آمریکا، 
ایمپلنت هــای RFID نیازی به تایید 
 )FDA(سازمان غذا و داروی این کشور
ندارند، زیرا جزو دستگاه های پزشکی 

محسوب نمی شوند.
به گفته دکتر هارشا گانگادارباتلا 
استاد رسانه در دانشگاه کلرادو، در حالی 
کــه این ایمپلنت ها به طور کلی ایمن و 
مطمئــن به نظر می رســند، اما عوامل 
خطــری نیز وجود دارد که باید در نظر 

گرفت.
وی گفــت: مصرف کنندگان باید 
کامــلًا از هزینه های »پنهــان« )حریم 
خصوصــی، خطــرات و پیام هــای 
تبلیغاتی( مرتبط با چنین فناوری هایی 
آگاه باشــند و فقط هزینه های دریافت 

چنین ایمپلنت هایی را در نظر نگیرند.

نماینده مجلس شورای اسلامی:

اگر شغل دانشجو معلمان را از آن ها 
بگیریم، دیگر برایشان چیزی نمی ماند!

 نماینده مجلس شورای اسلامی به انتقاد برخی از افراد برای پرداخت حقوق به دانشجو معلمان اشاره کرد و گفت:
 ۵۰ درصد داوطلبان کنکور که رتبه زیر ۱۵۰۰ دارند، در دانشگاه فرهنگیان تحصیل می کنند، ۹۰ درصد آنها این دانشگاه را 

به دلیل تضمین بودن شغل آینده انتخاب می کنند و اگر این شغل را از آنها بگیریم، دیگر چیزی نمی ماند.

مــا بایــد ۱۵ میلیــون دانــش آمــوز را بــه درســتی تربیــت کنیم و فقــط معلــم می تواند 
آنهــا را بــه درســتی پــرورش دهــد، بنابرایــن بایــد عزتمنــدی معلــم را حفظ کــرد تا 
دانــش آمــوزان هــم حرف هــای او را بپذیرنــد ،اکنــون بــرای معلمــان کــم گذاشــتیم.
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زهـرا رضایـی نژاد


